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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 683 af 5. marts 2020 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Zenia Stampe (RV). 
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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvor meget den danske stat tjener på dansk svineeksport i form af 

direkte afledte skatter og afgifter? 

 

Svar 

Det er beklageligvis ikke umiddelbart muligt at udrede statens afledte indtægter fra dansk 

svineeksport.  

 

Danmark eksporterede i 2018 svinekød og levende svin for 28,6 mia. kr., jf. Landbrug og 

Fødevares ”Statistik 2018, grisekød”, juni 2019. I det omfang danske svineeksportvirksomhe-

der genererer overskud, bliver de pålignet selskabsskat i lighed med andre selskaber. End-

videre betales en række skatter og afgifter på forbrug i produktionen. En række skatte- og 

afgiftsindtægter må også formodes at være afledt af svineeksporten, herunder indkomst- 

og forbrugsskatter betalt af ansatte i branchen. Dertil kommer skatteindtægter fra under-

leverandører, fx svineavlere og leverandører af foder, logistik mv., der i høj eller nogen 

grad eksisterer, fordi disse leverandørers varer og ydelser efterspørges af virksomheder, 

der eksporterer svin.  
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